
 

 

KRAJSKÝ SNĚM 18. 1. 2020 – KANDIDÁT 

Jméno a příjmení, přezdívka: 
Tomáš Pustelník - Zrzek 

 

Funkce, na kterou kandiduji: 
Delegát Valného sněmu v Jindřichově Hradci. 

 

Čeho chceš v dané funkci dosáhnout a proč? 
Chci se podílet na směřování Junáka, více na tuto otázku asi odpovídám v dalších bodech, co 

následují. 

 

Chceš v dané funkci něco aktivně dělat? Jaká bude tvá vlastní/tebou 

iniciovaná aktivita? 
Chci se zúčastnit VSJ a aktivně se podílet na rozhodování a směřování naší organizace. Z časových 

důvodu (a občas i kvalifikačních) neplánuji kandidovat do ústředních orgánů, ale nebráním se 

případné kandidatuře do některé z komisí na VSJ. 

Jakou máš představu o časové náročnosti dané funkce? Jsi ochotný 

tomu tuto dobu poskytnout? 
Víkend na VSJ a nějaký čas předtím na řádné prostudování všech materiálů, které delegátům příjdou 

před sněmem. 

Jaké jsou Tvé skautské úspěchy? 
Momentálně se soustředím hlavně na vzdělávání, působil jsem řadu let na čekatelském kurzu Arbor 

Vitae a pomohl jsem tak řadě budoucích čekatelů vstoupit na vůdcovskou stezku (momentálně jsem 

pouze člen zkušební komise a případná pomocná ruka). Kromě toho jsem v okrese Kutná Hora 

pomáhal založit rádcovský kurz Fičák, kde stále působím jako vůdce kurzu. Za úspěch považuji to, že 

se rádcovský kurz dostává do podvědomí středisek z okresu, ale i mimo něj. A že nás vedoucí a 

potenciální účastníci aktivně oslovují s dotazy ohledně dalších ročníků. Kurz je zpravidla naplněn na 

půl lidmi z okresu a napůl ze zbytku republiky. Kromě toho momentálně působím i jako předseda 

revizní komise na středisku (začal jsem druhé volební období) a za úplynulé období se podařilo ve 

spolupráci s vedoucím střediska a hospodářem zlepšit řadu nedostatků, na které RK při revizích 

narazila. 

 

Čím se v civilu zabýváš? Je něco, čím se chceš pochlubit? 
V cilivu pracuji jako front-end developer (programuji webové a mobilní aplikace), v rámci firmy se 

snažím ostatní kolegy vzdělávat zejména v technologiích, kde mám větší přehled a přístupnosti (jak 



 

 

web a aplikace dělat použitelné pro lidi s určitými omezeními - špatný zrak, apod.) Vedle toho ve 

svém volném čase pracuji na vlastním projektu, který chci postupem času rozvinout jako další zdroj 

příjmů a případné plnohodnotné zaměstnání.  

 

Jaké jsou Tvé názory na témata předsněmovní diskuse? 
(tato otázka je určena zejména pro delegáty Valného sněmu) 

1. Kodex jednání dospělých - chápu důvody, proč se tím náčelnictvo zabývá a uznávám, že je 

něco takového vhodné vzhledem k velikosti naší organizace. Osobně k tomu ale mám 

spíše neutrální stanovisko. Se zněním kodexu souhlasím a nemám s ním problém, jen ho v 

současné době nepovažuji asi za příliš důležitý (to je ale můj osobní názor a je možné že 

diskuze na sněmu to změní). Kodex dobře rozvádí některé body, které nejsou vyloženě 

součástí slibu nebo zákona. Dle mého názoru by ale rozumný vedoucí, který se řídí 

skautskými hodnotami, s jeho naplňováním neměl mít problém.  

2. Idea vlčat a světlušek - souhlasím se snahou sjednotit ideu vlčat i světlušek, tak aby byl Slib 

a Zákon pro obě kategorie stejný. Současné znění je až příliš rozdílné a trochu zastaralé. 

Myslím si, že pracovní skupina odvedla velmi dobrý kus práce a změna je velmi citlivá, 

snaží se zachovat ducha původní idei a dobře navazuje na Slib a Zákon skautů a skautek. 

Na sněmu bych rozhodně podpořil navrhované usnesení. 

3. Skauting za 10 let - zde souhlasím s tím, co zaznělo na videu přiloženém k materiálům 

předsněmovní diskuze. Značná část těchto věcí zazněla také na našem okresním sněmu. 

Největší akcent tam byl jendoznačně na nedostatku dospělých a vedoucích a na 

problémech se zapojením roverů do vedení oddílů a středisek tak, aby je to úplně 

neotrávilo a aby nevyhořeli. Z pohledu instruktora vzdělávacích akcí mám za to, že pro 

dospělé nováčky je náš současný vzdělávací system dost náročný (z hlediska znalostí a 

hlavně času). Rád bych v tomto ohledu podpořil případnou revizi systému tak, aby byl pro 

dospělé nováčky více přístupný. Pokud bych měl na závěr shrnout svůj pohled na skauting 

za 10 let, tak bych chtěl, abychom měli dostatek schopných a nadšených vedoucích (a 

abychom je uměli získávat a starat se o ně). A také aby byl skautský program nadále 

kvalitní a atraktivní. Aby se kvůli velkému množství dětí a malému množství vedoucích 

nevytratil výchovný důraz a ze skauta se nestal pouze další kroužek. 


